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VAN DE VOORZITTER

1999  -  2024
25 jaren VSR
Ja, u leest het goed.

Dit jaar bestaat de Vereniging Streekbeheer 
Rijnstromen 25 jaren. Een bijzonder moment 
om niet zomaar voorbij te laten gaan. 

In deze nieuwsbrief vindt u dan ook een over-
zicht van alle activiteiten die wij dit jaar met u 
willen ondernemen. Noteert u deze dagen vast 
in uw agenda.
Tevens laten we in deze brief de mensen van 
het eerste uur aan het woord.

In deze onzekere tijden met de grote transitie 
in de landbouw speelt de agrarische natuurver-
eniging een prominente rol. Deze kan bijdragen 
aan een positieve beeldvorming van de land-
bouw in de samenleving.
Boeren zijn zich steeds meer bewust van hun 
prominente rol in het buitengebied.
Samen met vele vrijwilligers dagen  wij u uit om 
voedselproductie, natuurwaarden en recreatie 
op een evenwichtige wijze te combineren.
Wij hopen u dit jaar nog vaak te ontmoeten.

Film

‘De natuur van de boeren’
premiere op 7 april

Jubileum

VSR bestaat
25 jaar!

Interview

Toos Bus

Interview

Eduard Poodt

Weidevogel-
startdag

Verslag

FILM NAAR AANLEDING VAN HET 25-JARIG JUBILEUM VAN DE VSR

7 april: Save the date
Receptie ter gelegenheid van het 25 jarig jubi-
leum van de Vereniging Streekbeheer Rijnstro-
men (VSR). 

Met trots tonen wij dan de promotie film “De 
Natuur van de Boeren” die afgelopen 18 maan-
den in ons werkgebied is opgenomen. 

Zondag 7 april 2024 
Aanvang 13.00 uur  -  Einde 15.30 uur
Locatie Filmhuis Zevenaar 
De Turmac Cultuurfabriek  
Kerkstraat 27  6901 AA Zevenaar 

Officiële uitnodiging volgt nog.  
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Het zal u niet ontgaan zijn maar de VSR bestaat dit jaar 25 
jaar. Reden voor ons om met iemand  van het eerste uur te 
praten. 

Aanleiding en start van de VSR 
Eind vorige eeuw (1997- 1998) ging het project Landinrichting 
Gelderse Poort Oost van start. De diverse overheden zouden 
daarin een grote en bepalende rol gaan spelen bij de herinrich-
ting van het landelijk gebied en Eduard dacht, ‘dit kunnen wij 
ook’. Wij, boeren van hier, kennen het landschap van het Rijn-
strangengebied goed en voelen er een grote betrokkenheid bij. 
We willen en kunnen zelf een grote rol spelen om terreinen te 
beheren in combinatie met het boeren én behoud en herstel 
van het landschap.  Zo begon een samenwerking  met de lan-
dinrichtingscommissie, de gemeente Rijnwaarden, de provincie 
Gelderland en de Dienst Landelijk Gebied. Veel tijd is er in gaan 
zitten. 
 
Uiteraard lag er ook een onderzoek (2001) aan ten grondslag om 
te peilen of er genoeg belangstelling was voor particulier na-
tuurbeheer; en die was er. Een ruime meerderheid gaf aan eige-
naar te willen blijven na herinrichting van de grond voor natuur. 
Lakenvelderkoeien kwamen er in de Geitenwaard, begrazing in 
de Lobberden. 
Het was Eduard bekend dat de Ploegdriever bestond;  een agra-
rische natuurvereniging die in 1999 opgericht is, voor het gebied 
in en rond Berg en Dal, de Ooij polder, Groesbeek en de Duffelt, 
om zorg te dragen voor het agrarisch cultuur landschap aldaar. 
Dit heeft als voorbeeld gediend om de Vereniging Streekbeheer 
Rijnstrangen op te richten, gesteund door een medewerker van 
de provincie, Edwarn van de Walle. 
Het eerste bestuur bestond uit: Eduard Poodt als voorzitter, Theo 

Nieuwenhuis, Piet Stam, Jan Hetterschijt, Han Peters (penning-
meester) en Michel Bouwman. Karin Hinkamp was de coördi-
nator. 
Allemaal betrokken bij landschapsbeheer dat bijdraagt aan een 
goede balans tussen landbouw en natuur. 
In het begin ging de aandacht vooral uit naar bestaande hagen 
en knotbomen. Het was moeilijk om vrijwilligers te vinden. Men 
wilde wel maar als er een klus te doen was met slecht weer of 
natte grond dan was de animo minder.  

In het begin waren er 50, 55 leden. Je moest lid worden om ge-
bruik te kunnen maken van een financiële vergoeding voor de 
aanleg van bijv. poelen, hagen enz. Het geld kwam van de ge-
meente Rijnwaarden. 
Een bijzonder project was het ontwikkelen van het struinpad   
’Gangen door Rijnstrangen’. Het heeft weliswaar jaren van voor-
bereiding gekost om met alle eigenaren overeenstemming te 
vinden maar het is een uniek wandelpad geworden, dat nog 
steeds favoriet is bij wandelaars (het heeft nu de status van 
klompenpad) 
 
Eduard Poodt 
Eduard, inmiddels bijna 80 jaar, is in Herwen geboren en geto-
gen op de boerderij de Boswaay en woont op de plek waar zijn 
ouderlijk huis stond. Tot 2002 heeft hij 60 stuks melkvee gehad in 
combinatie met akkerbouw.  Daarna heeft hij jongvee opgefokt. 
Interesse in maatschappelijke ontwikkelingen heeft Eduard al-
tijd gehad en heeft veel tijd gestoken in bestuurlijke functies. Hij 
had een scherp oog dat de maatschappij meer met de natuur 
wilde. Zijn overtuiging is ook dat je landschap niet kunt en moet 
vermarkten. 
 
Wat ziet hij als uitdaging voor de toekomst? 
Het is belangrijk dat mensen een rol kunnen blijven spelen in 
het landschap, dus niet alleen de grote organisaties   maar de 
boeren én de burgers. 
Zorgen heeft hij ook. Investeren in de natuur is voor de lange-
re termijn dus je moet een betrouwbare overheid hebben. Het 

INTERVIEW MET

Eduard Poodt



We zitten weer aan de keukentafel bij Toos Bus in Zevenaar.
De laatste keer was voor een bestuursvergadering van de VSR. 
De aanleiding nu is om bij te praten! Over het 25 jarig jubile-
um van de VSR,  waar we terugblikken naar hoogtepunten in 
de afgelopen periode.
 
Het begin
Toos is bij de VSR begonnen op 18 februari 2011 als penning-
meester en sinds 2015 als secretaris  in het bestuur.  Een dubbele 
rol die ze met veel enthousiasme en energie vervulde.
Toos deed voor de vereniging gedurende 9 jaar tot februari 2020 
de post, de betalingen, de ledenadministratie, het verspreiden 
van de nieuwsbrieven, de agenda van het bestuur enz. Verder 
was ze altijd alert bij activiteiten die gedaan moesten worden, 
de contacten die onderhouden moesten worden; het waren 
vele en vaak korte lijntjes. Een groot takenpakket die haar soms 
wel een dag in de week koste.
De belangrijkste motivatie om bestuurslid te worden voor Toos 
was, om meer aandacht te vragen voor landschapselementen 
om zo het waardevolle  agrarisch natuurlandschap verder te 
verfraaien. Ze maakte het beleid mee van ‘alles eruit’ om daarna 
alles zo efficiënt mogelijk te kunnen managen. En daarna zag ze 
dat het voor vele een ‘omdenken’ betekende om weer anders te 
kijken naar de natuur in combinatie met agrarisch gebruik.

Hoogtepunten
Als we vragen naar de hoogtepunten in haar tijd als bestuurslid 
dan komen enkele punten naar voren:
• Het struinpad Gangen door Rijnstrangen: Het vergde veel  tijd 

en energie om dit te onderhouden en er waren veel proble-
men met loslopende honden. Maar het is en blijft een prach-
tig wandelpad door een schitterend stukje Rijnstrangen!

• Het dijkbeheer in Oud Zevenaar : Vanaf 2000 pachten een 
aantal boeren de dijkhelling in Oud Zevenaar. De VSR regelde 

de contracten en de contacten en zorgde voor de beheer-
pakketten voor het agrarisch natuurbeheer. Veel tijd ging zit-
ten in het overleg , controle en steeds wisselende regels van 
de overheid.

• Het Rabattenbos werd opgeknapt, met subsidie, in nauwe 
samenwerking met werkgroep OKE uit Zevenaar. Een ouder-
wetse weyenwaard  werd in volle glorie hersteld.

• Ook het weidevogelgebied in de Duivense Broek werd inge-
richt. Dit “nieuwe gebied “ met stukken plas dras en ruige wei-
landen kwam voor vele weidevogels ter beschikking om daar 
te kunnen nestelen en jongen groot te brengen.

Hoe ziet Toos  de toekomst van het agrarische natuurland-
schap?
Naast alle ontwikkelingen die op ons afkomen, wil ik ook aan-
dacht vragen voor een stukje evaluatie:
Wat heeft ons werk allemaal opgeleverd de afgelopen jaren?  We 
hebben veel tijd, geld  en energie  in het landschap gestoken. 
Veel geïnvesteerd in het aanleggen en ontwikkelen, maar wordt 
dit alles ook goed onderhouden? Denk aan bijv. informatiebor-
den in het gebied. Is daar ook rekening mee gehouden? Er zijn 
veel nieuwe projecten maar vaak niet genoeg mensen om het 
uit te voeren….

Toos kent het gebied van de VSR en de meeste agrarische on-
dernemers, en geniet erg van deze omgeving. “Blijvend in herin-
nering voor mij zijn de mensen die ik mocht ontmoeten gedu-
rende die jaren aan de ‘keukentafels’ en op allerlei mooie locaties. 
Kortom de fijne samenwerking met elkaar !”
Ze blijft ook in de toekomst nauw verbonden met (de zorg voor) 
de natuur in ons gebied!

Annette van Steen
Brord Sloot

INTERVIEW 

Bijpraten met Toos

is mooi en belangrijk dat er allerlei subsidies zijn maar hoelang 
blijven die bestaan? Natuur heeft immers tijd nodig om zich te 
kunnen ontwikkelen. 
 
Zou de VSR nog meer kunnen doen om mensen bij de natuur 
en natuurbehoud te betrekken? 
Eduard vindt dat de drive in eerste instantie uit de mensen zelf 
moet komen maar hij is er van overtuigd dat de mens intrinsiek 
van de natuur houdt. En een ieder moet kijken op welke manier 
hij dit wil vormgeven. Wel is belangrijk dat organisaties waar je 
mee te maken hebt niet te groot zijn, in de zin dat er niet te veel 
overhead is. Het collectief is redelijk plat georganiseerd en dat 
vindt hij prima. 
De VSR en het collectief blijven een belangrijk orgaan in een land 
waarbij de landbouw en natuur onder druk staan en er veel on-
zekerheden zijn. 
 
Brord Sloot
Annette van Steen



• Zondag 7 April 
Opening van het Jubileumjaar
Vanaf 13.00 in Filmhuis Zevenaar “De Natuur van de Boeren”

• Zondag 30 juni 
Fietstocht door de Liemers.
in samenwerking met “Liemers Trots”

• Woensdag 28 Augustus 
Wandelexcursie met barbecue.
voor onze leden en vrijwilligers.

• Vrijdagmiddag 1 november 
Afsluitend Symposium.
Onderwerp: 25 jaren agrarisch Natuurbeheer.
Locatie: Buitengoed de Panoven Zevenaar

Noteer deze datums vast in uw agenda!

Zoals velen misschien wel weten is de begeleiding van de wei-
devogelvrijwilligers van SLG (Stichting landschapsbeheer Gel-
derland) naar de collectieven geschoven. Voor het aansturen 
van de patrijzenvrijwilligers maakt het collectief nog steeds 
dankbaar gebruik van de goede expertise binnen SLG. 

Voor de weidevogels begint het seizoen zo rond februari – maart. 
Het eerste ei word meestal gelegd door de kievit. Het is dan ook 
altijd spannend in welke regio het eerste Kievitsei gevonden 
word. De vogels broeden op boerenland, en op boerenland 
word gewerkt. Het is daarom van groot belang dat de eieren ge-
markeerd en beschermd worden. Dit doen de weidevogelvrijwil-
ligers in de regio. 

Om de nesten te markeren is er gereedschap nodig. Hiervoor 
worden onder andere bamboestokken en rieten mandjes ge-
bruikt. Het gereedschap wordt besteld door de Collectieven. Dit 
halen de vrijwilligers op, op een gezamenlijke dag, namelijk de 
weidevogelstartdag. Afgelopen 3 februari organiseerde de drie 
collectieven + ‘BoerenNatuur Utrecht Oost’ dit voor het eerst 
samen. Het was een fantastische ochtend, waarbij er meerdere 
sprekers waren. Onder de sprekers zaten onder andere Harold 
Zoet en Gerrit Gerritsen. Harold vertelde over de landbouw en 
de verbinding met vrijwilligers. Gerrit Gerritsen vertelde een 
prachtig maar vaak onbekend verhaal over de trek van de Wulp. 
Als afsluiter hadden we een heerlijke lunch, waar ook genetwerkt 
kon worden! Laat dat eerste kievitsei maar komen, wij zijn er klaar 
voor.

3 februari Weidevogelstartdag 
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Compliment voor
onze veldwerkers!
En dit zijn ze:
J.W. Bakker, H. Berntssen, C. Bless, E. Bouwman, De Vries, 
J. Hulkemberg, S. Jacob, R. Kempers, Ketz, H. Klein Avink, 
F. Mulder, J. Rennes, J. Schennink en J. Senhorst




